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Čj. 46783/2022-UVCR 
 

Zápis z jednání Rady vlády pro rovnost žen a mužů (dále jen „Rada“) 
konaného dne 22. září 2022 

 
 

Místo a čas konání: Strakova akademie, hybridní formát, 13:30 – 16:30 
 
 
Přítomné členky a členové (zástupkyně a zástupci členek a členů): 
 

 Jméno a příjmení členky/člena Instituce 

1.  Binder Roman  MF 

2.  Čech Valentová Eva SIMI 

3.  Čermáková Marie Sociologický ústav AV 

4.  Čivrná Eva (online) NESEHNUTÍ 

5.  
Děvěrová Martina 
zastupuje: Doležal František 

MPO 

6.  Drbalová Vladimíra (online) Svaz průmyslu a dopravy 

7.  Dvořák Karel MSp 

8.  
Fryč Jindřich  
zastupuje: Vráblík Radek 

MŠMT 

9.  Holomčík Radek MZe 

10.  Chržová Jana Český svaz žen 

11.  Jonáková Johana (online) Gender Studies 

12.  Jurajda Štěpán ministryně pro VVI 

13.  Kolínská Rut  Síť pro rodinu 

14.  Kos Mottlová Markéta Fórum 50 % 

15.  
Křeček Stanislav 
zastupuje: Kubátová Barbara (online) 

Veřejný ochránce práv 

16.  
Machová Jana 
zastupuje: Krsková Marcela 

MK 

17.  Marvánová Vargová Branislava (online) nezávislá odbornice 

18.  Odstrčilová Zdislava MPSV 

19.  Oujezdská Marie Národní centrum pro rodinu 

20.  Pavlas Tomáš Otevřená společnost 

21.  Pertold Filip CERGE-EI 

22.  
Petr Josef 
zastupuje: Marešová Kristýna 

Liga otevřených mužů 

23.  Petráková Vladimíra nezávislá odbornice 

24.  Pikešová Zdeňka  MMR 

25.  Postránecký Josef MV 
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zastupuje: Uhlířová Veronika 

26.  Rosenbergová Olga nezávislá odbornice 

27.  Smetáčková Irena (online) PedF UK 

28.  Smolíková Marta Česká ženská lobby 

29.  
Stašek Miloslav 
zastupuje: Petr Starý  

MZV    

30.  Šimáčková Laurenčíková Klára 
zmocněnkyně vlády pro lidská 
práva 

31.  Šípová Adéla (online) 
zástupkyně ministra pro 
legislativu 

32.  Šmídová Iva FSS MU 

33.  
Vančura Petr  
zastupuje: Kubalík František 

MO 

34.  Vavřina Martin MD 

35.  Zachariášová Lucia nezávislá odbornice 

36.  Zikmundová Simeona  MŽP 

 

Omluvené/í členky a členové: 

 Jméno a příjmení členky/člena Instituce 

1.  Fiala Petr  předseda vlády 

2.  Kotalíková Jana vedoucí ÚV ČR 

3.  Laburdová Claudie  Slovo 21 

4.  Policar Radek (online) MZd 

5.  Rojíček Marek ČSÚ 

6.  Sokolová Radka 
Českomoravská konfederace 
odborových svazů 

 

Hostky a hosté: 

 Jméno a příjmení hostky/hosta Instituce 

1. . 
Houžvová Martina nezávislá odbornice 

2.  Ježková Veronika nezávislá odbornice 

3.  
Jílková Marie (online) 

Stálá komise pro rodinu a rovné 
příležitosti PSP ČR 

4.  Jonitová Bronislava (online) MO 

5.  Koudar Jiří MF 

6.  Krus Daniel FleishmanHillard 

7.  Křemenová Romana (online) MPO 

8.  Kubík Tomáš Policejní prezidium Policie ČR 

9.  Lara Zita (online) MMR 
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10.  Linková Kateřina (online) MPSV 

11.  
Malá Taťána (online) 

Podvýbor pro problematiku 
domácího a sexuálního násilí 
PSP ČR 

12.  Mosleh Jolana (online) Policie ČR 

13.  Nejedlová Johana Konsent 

14.  Petrovičová Martina (online) Policie ČR 

15.  Poláková Jitka proFem 

16.  Seitlová Jitka Místopředsedkyně Senátu PČR 

17.  Šmídová Alena (online) MŽP 

18.  Šnokhous Petr (online) MZe 

19.  Uhlířová Zdenka (online) MF 

20.  
Urbanová Barbora (online) 

Podvýbor pro problematiku 
domácího a sexuálního násilí 
PSP ČR 

21. 2
. 
Vítkovská Veronika (online) MV 

 
 Sekretariát Rady (Odbor rovnosti žen a mužů, dále jako „Odbor“) 

Zuzana Andreska, Lenka Čermáková, Kristýna Kabzanová, Andrea Kyselá, Marta Musilová, 
Michal Pavlíček, Radan Šafařík, Monika Šamová, Nikola Viktorinová, Tereza Zvolská (on-line)  

 

1. Úvod 

K. Šimáčková Laurenčíková přivítala přítomné a omluvila předsedu vlády, který se 
z pracovních důvodů nemohl jednání zúčastnit. Poté se ve stručnosti věnovala organizačním 
záležitostem, mj. informovala účastníky a účastnice o tom, že jednání Rady probíhá 
v hybridním formátu a představila způsob hlasování. Na místě proběhne hlasování klasickou 
formou, online připojení vyjádří své hlasy formou pro – proti - zdržel/a se v chatu. V době 
zahájení jednání bylo přítomných 32 členů a členek Rady. Rada byla tudíž usnášeníschopná. 
Následně přistoupila k představení programu: 

Návrh programu jednání Rady vlády pro rovnost žen a mužů 
22. září 2022 od 13:30 

1. Úvod, schválení programu místopředsedkyně Rady 

2. Prevence a potírání domácího a sexuálního násilí 
a. Návrh legislativních změn v oblasti ochrany před 

domácím násilím 
b. Změna trestněprávní definice znásilnění 
c. Novela zákona o sociálních službách (specializované 

služby pro oběti genderově podmíněného násilí) 
d. Podpora prevence a potírání genderově podmíněného 

násilí z Norských fondů 
e. Další aktivity rezortů v oblasti prevence a potírání 

genderově podmíněného násilí 

místopředsedkyně Rady, 
sekretariát Rady, členky 
a členové Rady 
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3. Plán práce Rady na léta 2022 – 2023 
místopředsedkyně Rady, 
sekretariát Rady 

4. Aktivity v rámci CZ PRES v oblasti rovnosti žen a mužů sekretariát Rady,  

5. Zpráva za rok 2021 o plnění Strategie rovnosti žen a mužů 
na léta 2021 – 2030 

sekretariát Rady, členky 
a členové Rady 

6. Informace o činnosti sekretariátu Rady a výborech a 
pracovních skupinách 

sekretariát Rady, členky 
a členové Rady 

7. Různé členky a členové Rady 

 

O programu proběhlo hlasování: 

pro: 32, proti: 0, zdržel/a se: 0 

Program byl přijat. 

 

2. Prevence a potírání domácího a sexuálního násilí 

 
K. Šimáčková Laurenčíková sdělila přítomným, že bod 2 byl na jednání na program jednání 
zařazen v souvislosti s tím, že potírání domácího a sexualizovaného násilí je jednou z jejích 
priorit a současně prioritou vyjádřenou v programovém prohlášení vlády ČR. Informovala, že 
předmětný bod jednání se skládá z 5 podbodů, ke kterým bude vedena rozprava samostatně. 

 

a. Návrh legislativních změn v oblasti ochrany před domácím násilím  

K. Šimáčková Laurenčíková informovala přítomné o zaslání věcného záměru legislativních 
změn v oblasti ochrany před domácím násilí v podkladech (blíže viz příloha č. 1 zápisu). Návrh 
legislativních změn zpracovala Koalice NeNa, která sdružuje organizace specializující se na 
pomoc obětem domácího násilí, ve spolupráci s předsednictvem Výboru pro prevenci 
domácího násilí a násilí na ženách (dále jen „Výbor DN“). Dále uvedla, že k tomuto bodu byla 
na jednání Rady přizvána také místopředsedkyně Senátu J. Seitlová a poslankyně 
B. Urbanová za Podvýbor pro problematiku domácího a sexuálního násilí při Ústavně-právním 
výboru poslanecké sněmovny (dále jen „Podvýbor PSP“). Záměr legislativních změn v oblasti 
ochrany před domácím násilím navazuje mj. na březnový kulatý stůl konaný pod záštitou paní 
místopředsedkyně senátu J. Seitlové. K. Šimáčková Laurenčíková dále sdělila přítomným, že 
na kulatém stole měla také možnost být přítomna a vyjádřila podporu snaze o sjednocení 
přístupu k domácímu násilí a odstranění některých legislativních nedostatků. Informovala, že 
věcný záměr obsahuje návrh definice domácího násilí a výčet právních předpisů, ve kterých 
je potřeba odstranit určité přetrvávající nedostatky, nikoliv konkrétní legislativní změny a poté 
předala slovo B. Marvánové Vargové a V. Ježkové z Výboru DN k představení podkladu. 
 
B. Marvánová Vargová v úvodu svého výstupu poděkovala za konání Rady tematicky 
zaměřeného na problematiku domácího a sexuálního násilí a informovala, že Výbor DN a jeho 
pracovní skupiny dlouhodobě upozorňují na potřebu legislativních změn v této oblasti. 
Součástí předkládaného návrhu legislativních změn je zahrnutí jednotné definice domácího 
násilí, která zatím v právním řádu chybí. Současný § 199 trestního zákoníku, zahrnuje pouze 
týrání osoby blízké žijící ve společném obydlí, nikoliv specificky domácí násilí v celé jeho šíři. 
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Uvedla, že před lety při diskusích ohledně přijetí tohoto paragrafu se řešilo zejména prolomení 
soukromí a zásah do domácností, a proto bylo klíčové postihnout, že se jedná o násilí ve 
společném obydlí. Z dnešního pohledu je patrné, že pro postihnutí domácího násilí je 
ustanovení nedostačující. Mění se způsob soužití párů a domácností, např. dochází 
k napadení i mimo domácnost, které je součástí dlouhodobého domácího násilí a není 
postihováno. Projevy domácího násilí jsou často zaměňovány za konflikty a řada případů pak 
není řešena jako domácí násilí. Domácí násilí zasahuje život a práva obětí v celé jeho šíři. 
B. Marvánová Vargová dále uvedla, že domácího násilí se dotýká celkem 14 různých zákonů, 
které vznikaly v různých dobách bez jednotící perspektivy prevence domácího násilí, tudíž 
spolu ohledně této problematiky nekorespondují. Je tedy potřeba, aby byly jednotlivé úpravy 
v jednotlivých zákonech lépe provázány. Trestní zákoník definici domácího násilí postrádá. 
Oběť domácího násilí se dostává do kontaktu s policií ČR, OSPOD a dalšími profesemi, které 
vnímají její situaci každá jinak. Komplexní novela přináší jednotící definici, vylepšení 
stávajících ustanovení a jejich provázanosti tak, aby byly přístup a řešení problematiky 
domácího násilí jednotné a efektivní. 
 
V. Ježková uvedla, že ambicí návrhu je přinést systémové a legislativní ukotvení při práci 
s domácím násilím, tedy určit jasný a jednotný směr toho, co profesionálové řeší, zajistit 
podporu institucím, které se zapojují do práce s obětí domácího násilí a jednoznačně 
pojmenovat jev, s kterým přichází do styku. Pracovníci a pracovnice OSPOD často přicházejí 
do kontaktu s dětskými oběťmi domácího násilí a často si neví s touto situací rady. Dávají pak 
ruce pryč od nejasných případů, protože nikde není jasně legislativně vymezeno, jaké 
instrumenty mají použít. Návrh dále přináší drobné praktické změny podporující např. snazší 
odchod z toxického prostředí, lepší prevenci domácího násilí a snazší zapojení oběti zpátky 
do produktivního života. Potřebu změny jasně ukázala pandemie onemocnění Covid-19, kdy 
byly oběti uzavřeny v domácnostech s násilnými osobami a kdy se výrazně zvýšil počet obětí 
hledajících pomoc. Jednotná definice směřující k vyjasnění toho, jak s problematikou pracovat 
představuje moderní směr mnohých evropských států.  
 
K. Šimáčková Laurenčíková následně dala prostor k vyjádření k návrhu místopředsedkyni 
senátu J. Seitlové a poslankyni B. Urbanové. 
 
J. Seitlová poděkovala za iniciativu a ocenila přiléhavý popis situace při vytváření § 199 
trestního zákoníku v roce 2002, kdy se jednalo o prolomení bariéry zavřených dveří. Velké úsilí 
bylo věnováno zavedení institutu vykázání. Podle jejích slov je domácí násilí otázkou 
základních lidských práv a je potřeba v řešení této problematiky postoupit dál, upravit 
nevyhovující podmínky a využít zkušenosti ohledně různých forem pomoci obětem. J. Seitlová 
dále ocenila Koalici NeNa za obrovský kus práce ohledně problematiky domácího násilí 
i návrhu legislativních změn. Podle ní se jedná se velmi kvalitní a komplexní materiál, který je 
potřeba se souhlasem Rady posunout dál.  
 
B. Urbanová také poděkovala Koalici NeNa za přípravu návrhu. Informovala přítomné, že svým 
zástupcům zadala zpracování právní analýzy v této oblasti a že její závěry jsou v souladu 
s návrhem. Dále uvedla, že velmi podporuje řešení ekonomického a psychického násilí a staví 
se proti nařizování mediace v případech domácího násilí. Upozornila na velký dluh, co se týče 
práce s oběťmi a iniciativu Pod svícnem (blíže viz: 
https://www.facebook.com/iniciativapodsvicnem). Poté sdělila, že v rámci Podvýboru PSP 
bude usilovat o podporu tohoto návrhu. 
 
K. Šimáčková Laurenčíková následně vyzvala B. Marvánovou Vargovou k představení 
usnesení k tomuto podbodu jednání. 
 

https://www.facebook.com/iniciativapodsvicnem
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B. Marvánová Vargová představila návrh usnesení. 
 
R. Šafařík připomenul, že bližší odůvodnění návrhu je obsaženo v již zaslaném podkladu. 
 
K. Laurenčíková Šimáčková otevřela rozpravu k tomuto bodu.  
 
K. Dvořák poděkoval za zpracování věcného záměru a uvedl, že Ministerstvo spravedlnosti 
(dále jen „MSP“) bude rádo spolupracovat na návrhu a sjednocení definice. Co se týče 
trestněprávních aspektů, zastává MSP spíše konzervativní přístup, v občanskoprávní rovině 
jsou určité změny potřeba. Sjednocení postihování násilí v rámci regionů a zahrnutí jeho 
různých forem je vítáno.  
 
K. Šimáčková Laurenčíková poděkovala K. Dvořákovi za příslib podpory a spolupráce. 
 
A. Šípová poděkovala za představený návrh a uvedla, že jej podporuje. Na základě svých 
zkušeností z praxe s bezplatnou právní pomocí jej vítá a navrženou definici považuje za velmi 
vhodnou a v souladu s Úmluvou OSN o odstranění všech forem diskriminace žen. Vítá také 
rozšíření definice i na případy mimo společnou domácnost. Potvrdila, že policie, soudci 
a soudkyně a státní zástupci a zástupkyně postupují v různých regionech různým způsobem. 
Ve větších městech je ochrana obětí lepší, k dispozici jsou specializované týmy, zkušenější 
soudci a soudkyně. A. Šípová dále ocenila snahy o novelizaci zákoníku práce, která by měla 
přinést větší podporu obětí při řešení domácího násilí v rámci zaměstnání prostřednictvím 
volna a podpory úřadů práce. Tato úprava by mohla velmi pomoci obětem vymanit se snáze 
z násilného prostředí. Jednotná a výstižná definice může přispět k lepšímu pochopení situace 
ze strany institucí, obětí i pachatelů a jako taková působit i preventivně.  
 
F. Kubalík uvedl, že s návrhem usnesení souhlasí. Současně navrhnul definici domácího násilí 
zanést do § 199 trestního zákoníku a diskutovat zahrnutí speciální sazby.  Dále upozornil na 
to, že dělení násilného jednání na domácí, fyzické, psychické, sexuální, ekonomické, ad. 
považuje za problematické, stejně jako návrh, že by se toto jednání nemělo vztahovat pouze 
na současné a bývalé partnery a partnerky sdílející společnou domácnost.  
 
K. Šimáčková Laurenčíková upozornila na to, že Rada dnes schvaluje pouze legislativní záměr 
a na to, že zpřesnění definice bude součástí další diskuse. 
 
V. Ježková potvrdila, že se jedná o začátek celé řady diskusí, které budou realizovány tak, aby 
byla nalezena co nejširší shoda. Dále upozornila na to, že problematika se nestýká jen 
trestných činů, ale také přestupků. Nejedná se o vytvoření nové skutkové podstaty trestného 
činu, ale o návrh definice určitého jevu tak, aby celý systém pracující s touto problematikou 
věděl, o co přesně se jedná. Současně dodala, že se nejedná se o velký zásah do legislativy.  
 
M. Houžvová doplnila, že vyjmenování různých druhů násilného jednání vede k odstranění 
stávající nekonkrétnosti a matení pojmů, které z její zkušenosti z právní praxe nyní často 
nastává. Má se jednat o jasné vodítko všem, kteří s problematikou pracují. 
 
L. Zachariášová uvedla, že podporuje schválení záměru a uvítala zahájení odborné diskuse. 
Dále se k návrhu usnesení dotázala, jaká instituce je autorem legislativního záměru – zda jde 
o legislativní záměr Rady či Koalice NeNa.  
 
R. Šafařík odpověděl, že se jedná o legislativní záměr zpracovaný Koalicí Nena ve spolupráci 
s předsednictvem Výboru DN. 
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V. Uhlířová sdělila přítomným, že navrhované legislativní změny se dotknou řady předpisů 
v gesci Ministerstva vnitra (dále jen „MV“), a proto by bylo rádo přizváno ke spolupráci. Jako 
potenciálně problematické vidí v definici slovo „opomenutí“. 
 
V. Ježková k tomu dodala, že i opomenutí lze v rámci domácího násilí řešit, např. ekonomické 
násilí, neposílání dětí do školy apod. Na definici bude spolupracováno na pracovní úrovni se 
všemi relevantními partnery. 
 
K. Šimáčková Laurenčíková uvedla, že pokud dostaneme od Rady mandát, bude ráda 
koordinovat práce na návrhu a precizovat ho. 
 
J. Seitlová navrhla s ohledem na řadu gescí a nutnost koordinace určit v usnesení hlavního 
gestora na úrovni člena či členky vlády.  
 
K. Šimáčková Laurenčiková navrhla na základě předešlých diskusí doplnit do usnesení 
koordinaci ze strany předsedy vlády tak, aby byl posílen prvek nadresortnosti.  
 
R. Šafařík doplnil, že do gesce předsedy vlády spadají lidská práva a rovnost žen a mužů, 
tudíž z tohoto pohledu dává navržené doplnění gesce také smysl.  
 
K. Šimáčková Laurenčíková ukončila rozpravu a poděkovala přítomným za podněty. Navrhla 
zahájit hlasování o návrhu upraveného usnesení. 
 

Rada vlády pro rovnost žen a mužů  
 
podporuje záměr legislativních změn v oblasti ochrany před domácím násilím; 
 
doporučuje předsedovi vlády a zmocněnkyni vlády pro lidská práva koordinovat 
přípravu legislativních změn v oblasti ochrany před domácím násilím a předložit návrh 
legislativních změn vládě ČR do 30.6.2023; 
 
doporučuje ministrovi spravedlnosti, ministrovi práce a sociálních věcí a ministrovi 
vnitra spolupracovat na přípravě legislativních změn v oblasti ochrany před domácím 
násilím. 

 
V průběhu projednávání tohoto bodu stoupl počet přítomných členek a členů Rady na 36. 
 
O usnesení proběhlo hlasování.  

pro: 34, proti: 0, zdržel/a se: 2 

Usnesení bylo přijato (jako usnesení č. 9/2022). 

 
b. Změna trestněprávní definice znásilnění 

K. Šimáčková Laurenčíková zahájila projednání podbodu 2b, který se věnoval problematice 
změny trestněprávní definice znásilnění a upozornila na zaslaný Podnět Výboru DN ke změně 
definice skutkové podstaty trestného činu znásilnění v podkladech (blíže viz příloha č. 2 
zápisu). K. Šimáčková Laurenčíková následně předala slovo J. Polákové, místopředsedkyni 
Výboru DN a prosím o představení podnětu. 
 
J. Poláková poděkovala za pozvání na jednání a uvedla, že problematika sexuálního násilí by 
si zasloužila širší debatu, neboť změna definice trestného činu znásilnění představuje pouze 
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její nepatrnou část. Dále informovala přítomné, že Pracovní skupina pro prevenci sexuálního 
násilí při Výboru DN se věnuje této problematice již od 2017. Podstatou schváleného podnětu 
Výboru DN k legislativní změně trestněprávní definice znásilnění je souhlas s pohlavním 
stykem, resp. jeho absence. Doplnila, že dle studií a odborných odhadů dojde v ČR k cca 7000 
znásilnění ročně, tudíž si tato problematika zasluhuje naši pozornost. Ke změně definice 
směrem k souhlasu směřuje i Návrh směrnice Evropského parlamentu a Rady o potírání násilí 
vůči ženám a domácího násilí. J. Poláková následně představila návrh usnesení k tomuto 
bodu. 
 
K. Šimáčková Laurenčíková předala slovo ředitelce organizace Konsent J. Nejedlové, která 
byla přizvána za občanský sektor.  
 
J. Nejedlová souhlasila s tím, že redefinice je potřeba. Ve společnosti podle ní stále panují 
stereotypní představy o znásilnění, např. že pachatelem je nejčastěji neznámá osoba, 
průzkumy však ukazují opak. Doplnila, že běžnou fyziologickou reakcí je tzv. zamrznutí, které 
současná trestněprávní definice nepokrývá. Z definice aktuálně nevyplývá, že se jedná stále 
o znásilnění i pokud se oběť nebrání. I to je jednou z příčin nízkého procenta ohlašování tohoto 
trestného činu. Organizace Konsent proto podporuje změnu definice tak, aby obsahovala 
souhlas. V zemích, které se při definování vydaly touto cestou, se zvýšil počet nahlášených 
případů znásilnění i odsouzených. Dále uvedla, že v diskusích často zaznívá argument, že 
stávající definice dokáže postihnout všechny případy a že existuje dostatek příslušné 
judikatury. Praxe ale ukazuje, že ne všechny orgány činné v trestním řízení s těmito 
předpoklady správně nakládají. Velká část veřejnosti i profesionálů a profesionálek je nadále 
přesvědčena, že pokud v daném případě chybí fyzické násilí ze strany pachatele a fyzické 
bránění ze strany oběti, nejedná se o znásilnění.  
 
J. Poláková doplnila, že ze strany Výboru DN bylo připraveno podrobné odůvodnění, které 
obdrželi členové a členky Rady v podkladech. Výbor DN doporučuje, aby nová definice 
trestného činu znásilnění byla založena na absenci souhlasu, jehož absence bude v definici 
explicitně vyjádřena. 
 
K. Šimáčková Laurenčíková vyzvala přítomné zástupkyně Podvýboru PSP k případnému 
doplnění. 
 
B. Urbanová informovala přítomné, že členové a členky Podvýboru PSP se na jednáních 
problematikou zabývali opakovaně a že je jednou z jeho priorit. Aktuálně existuje užší pracovní 
skupina vedená předsedkyní Podvýboru PSP T. Malou, která o této problematice včetně 
redefinice jedná s MSP (T. Malá se před projednáním tohoto bodu z jednání Rady omluvila). 
  
K. Šimáčková Laurenčíková poděkovala za příspěvky a otevřela rozpravu k tomuto bodu. 
 
V. Ježková doplnila, že představený návrh definice nepředstavuje v Evropě nic nového. Řada 
evropských států se touto cestou již vydala a nutnost stavění národních definic trestného činu 
znásilnění na souhlasu potvrdil i Evropský soud pro lidská práva již v roce 2003. 
 
K. Dvořák uvedl, že MSP bere debaty o redefinici velice vážně a že jsou v pravidelném 
kontaktu s poslanci a poslankyněmi. Doplnil, že na termín 6. října 2022 je plánována k této 
problematice další schůzka mj. s poslankyněmi T. Malou, K. Kocmanovou a poslancem 
R. Vondráčkem. Dále sdělil, že každý zásah do skutkových podstat má významný dopad, 
a proto tuto změnu nechtějí uspěchat. Konstatoval, že trestný čin znásilnění se změnil z úzce 
vnímaného činu do širšího jednání a že MSP se nebrání dalším úpravám na základě změny 
společenského konsensu. MSP aktuálně jedná jak s poslanci a poslankyněmi, tak s krajskými 
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i okresními soudy. Dodal, že oblast možné bagatelizace těchto trestných činů ze strany 
ukládání trestů je potřeba řešit a že samotný návrh změny skutkové podstaty bude založen na 
principu absence souhlasu. Přiklání se však ke konceptu „proti vůli“ a rozšíření 
„bezbrannosti“ tak, aby byly postihnuty i případy tzv. zamrznutí.  
 
A. Šípová uvedla, že redefinice je potřeba a že všechny civilizované země mají svou definici 
na potřebnosti souhlasu od partnera či partnerky již založenou.  Do civilizovaných zemí podle 
ní nepatří možnost, že pohlavní styk může být prováděn v případech, že někdo neklade odpor. 
Pohlavní styk musí být možný pouze v případě, že s ním druhá osoba souhlasí. Tento princip 
splňuje definice s explicitním uvedením „bez souhlasu“, koncept „proti vůli“ je podle ní 
nedostatečný. 
 
J. Nejedlová doplnila, že definici používající koncept „proti vůli“ zavedlo Německo a že se 
jedná variantu mnohými experty a expertkami kritizovanou. Po jejím zavedení došlo 
v Německu k navýšení počtu hlášených případů znásilnění, ale nikoliv ke zvýšení počtu 
řešených a odsouzených případů. Dodala, že i pro veřejnost je souhlas mnohem 
srozumitelnější než koncept „proti vůli“.  
 
V. Uhlířová sdělila, že MV považuje koncept „proti vůli“ společně s rozšířením bezbrannosti za 
dostatečný.  Současně doplnila, že Institut pro kriminologii a sociální prevenci má na rok 2023 
uložen úkol realizovat analýzu trestání v případech sexuálního násilí a navrhla s redefinicí 
počkat na výsledky analýzy.  
 
K. Šimáčková Laurenčíková k tomu uvedla, že analýzy jsou sice důležité, ale pokud chceme 
v tomto funkčním období něco změnit, nemůžeme s tím další rok a půl čekat. 
 
K. Dvořák souhlasil, že další oddalování si v tomto ohledu nemůžeme dovolit. Dále uvedl, že 
v rámci debat o redefinici MSP naráží na otázku, zda by nebylo vhodné trestné činy v sexuální 
oblasti pojmout všechny trochu jinak. Oblast aktuálně obsahuje širokou škálu jednání. V této 
souvislosti se diskutuje možnost rozdělení trestného činu znásilnění na více skutkových 
podstat tak, aby byly srozumitelnější orgánům činným v trestním řízení a aby jim trestní postihy 
lépe odpovídaly. 
 
J. Poláková Výbor DN se přimlouvá za redefinici explicitně obsahující „bez 
souhlasu“ a zapojení organizací pracujících s oběťmi sexuálního násilí do debat o redefinici. 
Takto důležitá změna bude platit řadu let a je proto potřeba, aby redefinice byla kvalitní 
a nepřinášela v praxi další problémy. 
 
V. Ježková dodala, že trestní zákoník má řadu ustanovení obsahující spojení „bez 
souhlasu“ a umí s ním pracovat, zatímco koncept „proti vůli“ nezná. 
 
O. Rosenbergerová k podpořila potřebu redefinici znásilnění, ale nesouhlasí se založením 
nové definice na absenci souhlasu. Proto navrhla, aby usnesení bylo rozděleno a hlasováno 
bylo zvlášť o potřebě redefinice trestného činu znásilnění a zvlášť o zvlášť o řešení 
spočívajícím v založení nové definice na absenci souhlasu. 
 
K. Laurenčíková Šimáčková navrhla hlasovat nejprve o původním návrhu Výboru DN 
a v případě, že usnesení nezíská podporu, navrhne jednotlivé části usnesení rozdělit. 
 
K. Šimáčková Laurenčíková ukončila rozpravu a navrhla hlasovat o usnesení, které navrhl 
Výbor DN.  
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Rada vlády pro rovnost žen a mužů  
 
upozorňuje na potřebu redefinice trestného činu znásilnění tak, že jeho podstatou bude 
absence souhlasu oběti s pohlavním stykem, 

doporučuje ministrovi spravedlnosti předložit vládě ČR návrh novely trestního 
zákoníku, a to tak, aby vymezení skutkové podstaty trestného činu znásilnění dle § 185 
zákona č. 40/2009 Sb., trestní zákoník, ve znění pozdějších předpisů, bylo upraveno tak, 
aby obsahovalo explicitní odkaz na absenci souhlasu. 

O usnesení proběhlo hlasování.  

pro: 29, proti: 0, zdržel/a se: 7  

Usnesení bylo přijato (jako usnesení č. 10/2022). 

 
c. Novela zákona o sociálních službách (specializované služby pro oběti 
genderově podmíněného násilí) 

K. Š. Laurenčíková zahájila projednávání podbodu 2c, který se týkal novely zákona 
o sociálních službách. Uvedla, že výbor DN v minulosti doporučoval zavedení specializace 
sociálních služeb na genderově podmíněné násilí a že z nedávné analýzy MPSV o dostupnosti 
specializovaných služeb vyplývá, že především azylové domy a služby krizové intervence jsou 
v řadě regionů nedostupné. Informovala, že MPSV připravuje velkou novelu zákona 
o sociálních službách. Následně požádala B. Marvánovou Vargovou a náměstkyni 
Z. Odstrčilovou o informace o aktuálním stavu zavedení specializace sociálních služeb na 
domácí a sexuální násilí. 
 
B. Marvánová Vargová potvrdila, že Výbor DN dlouhodobě navrhuje zahrnutí specializované 
služby pro oběti domácího a genderově podmíněného násilí do novely zákona. Obecné služby 
poskytující služby více cílovým skupinám často neodpovídají potřebám obětí domácího 
a genderově podmíněného násilí. Aktuálně v zákoně o sociálních službách existuje pouze 
ustanovení upravující činnost intervenčních center pro práci s oběťmi domácího násilí. 
Aktuální analýza MPSV ohledně dostupnosti specializovaných služeb pro oběti domácího 
a genderově podmíněného násilí ukázala, že řada sociálních služeb má sice registrovanou 
cílovou skupinu oběti domácího násilí, ale s problematikou reálně vůbec nepracují. V registru 
sociálních služeb je tak několik set poskytovatelů pro oběti domácího násilí, ale analýza 
ukazuje, že v řadě regionů kromě intervenčního centra není pro oběti dostupná žádná 
specializovaná služba. Specializované azylové domy pro oběti jsou dostupné např. jen v Praze 
a Brně.  
 
Z. Odstrčilová informovala přítomné, že v tento okamžik se pracuje na 3 novelách zákona 
o sociálních službách. První novela přináší jen několik materiálně-technických změn. Druhá 
novela bude zaměřena na dlouhodobou péči a přinese např. valorizaci příspěvku na péči. Třetí 
novela pak bude zásadní, neboť bude obsahovat zásadní úpravu sociální ochrany. Mělo by 
dojít ke změně v systému financování a redefinici sociálních služeb. MPSV chce jít aktuálně 
cestou snižování počtu služeb a zaměřit se na šířeji definované paragrafy. Poskytovatelé si 
pak sami zpřesní své zaměření v rámci své registrace. MPSV by rádo pomohlo řešit v rámci 
této novely dopady definování různých služeb na oběti domácího a genderově podmíněného 
násilí a aktuálně zahajuje debatu, jak tato problematika bude upravena ve třetí novele. Mělo 
by se jednat o přesné vymezení podpory obětem genderově podmíněného násilí.  
 
K. Šimáčková Laurenčíková otevřela rozpravu k tomuto bodu. 
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B. Marvánová Vargová se zeptala na časové hledisko, resp. kdy konkrétně dojde k předložení 
třetí novely. 
 
Z. Odstrčilová odpověděla, že u první novely se dokončuje vnější připomínkové řízení, přičemž 
k předložení na vládu by mělo dojít do konce roku a nabytí účinnosti od 1. července 2023. 
Nabytí účinnosti druhé novely se předpokládá od 1. ledna 2024. a třetí od 1.července 2024. 
Vzhledem k tomu, o jak zásadní novelu se jedná, bude u některých paragrafů odložena 
účinnost. Aktuálně začaly první přípravné práce na třetí novele a v průběhu podzimu by se 
měly sejít pracovní skupiny k definicím jednotlivých sociálních služeb. 
 
J. Poláková uvedla, že Výbor DN i organizace pracující v této oblasti čekají na novelu již dlouhé 
roky a že systém služeb je aktuálně nastaven příliš obecně. Nová úprava by proto měla 
reagovat na velký nedostatek specializovaných služeb pro oběti domácího a genderově 
podmíněného násilí. Např. služby pro oběti sexuálního násilí chybí zcela. Služby pro oběti 
trestných činů kapacitně zvládnou pouze 10 % obětí sexuálního násilí, které se na ně obracejí, 
zbytek se nemá kam obrátit. Doufá proto, že se se v rámci novely konečně povede reagovat 
na dostupnost těchto služeb. Výbor DN rád povede debatu o nástrojích a způsobu pokrytí 
území ČR těmito službami. 
 
Z. Odstrčilová uvedla, že MPSV aktuálně v zákoně preferuje širší definice služeb a současné 
zajištěné podpory specializace pro poskytovatele.  
 
J. Nejedlová potvrdila, že na organizaci Konsent se obrací tisíce obětí sexuálního násilí, které 
nemají kam odkazovat. Aktuálně v této oblasti působí pouze 3 organizace, které mají velmi 
omezené kapacity.  
 
B. Marvánová Vargová připomněla, že Rada schválila Standardy kvality specializovaných 
sociálních služeb pro oběti domácího a genderově podmíněného násilí v ČR a uvedla, že tento 
materiál může představovat jeden z nástrojů, jak rozlišovat obecné a specializované služby 
pro tuto cílovou skupinu a jak podpořit obecné služby ve specializaci. Dodala, že vnímá ochotu 
MPSV spolupracovat na zlepšení v této oblasti. Následně představila návrh usnesení k tomuto 
bodu. 
 
K. Šimáčková Laurenčíková k tomu uvedla, že řešení problematiky má tři úrovně. První je 
existence služeb, druhou jejich dostupnost a třetí specializace prostřednictvím standardů. 
 
Z. Odstrčilová sdělila, že za MPSV je usnesení přijatelné. Technické řešení možná bude 
v konečném důsledku jiné, ale v duchu záměru Rady.  
 
K. Šimáčková Laurenčíková ukončila rozpravu a navrhla hlasovat o usnesení, které navrhla 
předsedkyně Výboru DN.  
 

Rada vlády pro rovnost žen a mužů  
 
doporučuje Ministerstvu práce a sociálních věcí zajistit v rámci připravované novely 
zákona o sociálních službách podporu dostupnosti specializovaných sociálních služeb 
pro oběti domácího a genderově podmíněného násilí, a to např. prostřednictvím 
zařazení nové sociální služby specificky zaměřené na tuto cílovou skupinu.  

 
O usnesení proběhlo hlasování.  

pro: 35, proti: 0, zdržel/a se: 1  
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Usnesení bylo přijato (jako usnesení č. 11/2022). 

 

d. Podpora prevence a potírání genderově podmíněného násilí z Norských 
fondů 

K. Šimáčková Laurenčíková uvedla podbod 2d zaměřený na podporu z Norských fondů pro 
projekty v oblasti prevence a potírání genderově podmíněného násilí a předala slovo 
J. Koudarovi z Ministerstva financí (dále jen „MF“), aby představil uzavřené výzvy z Norských 
fondů.  
 
J. Koudar představil program Lidská práva, začleňování Romů a prevence domácího 
a genderově podmíněného násilí. Na program je alokováno cca 580 mil CZK z čehož grantová 
podpora v programové oblasti Domácí a genderově podmíněné násilí představuje cca 156 mil 
CZK. Programovou oblast spravuje MF a ÚV ČR plní roli odborného konzultanta. Grantová 
podpora v programové je rozdělena na 2 předem definované projekty s přímou grantovou 
podporou, 1 otevřenou výzvu a 3 malá grantová schémata.  Mezi předem definované projekty 
patří projekt Posilování kapacit a metodologická podpora v prevenci domácího a genderově 
podmíněného násilí Úřadu vlády ČR a projekt Zlepšení v oblasti zacházení s pachateli 
a v oblasti podpory obětí v případech domácího a genderově podmíněného násilí v ČR 
Institutu pro kriminologii a sociální prevenci. Aktuálně již byly vypsány tyto výzvy: otevřená 
výzva Podpora specializovaných služeb pro oběti domácího a genderově podmíněného násilí 
(HROVA3) a 3 malá grantová schémata: Podpora mezioborové spolupráce v oblasti domácího 
a genderově podmíněného násilí (HRMGSB), Organizace osvětových kampaní - zvyšování 
povědomí o vybraných tématech domácího a genderově podmíněného násilí (HRMGSC), 
Podpora práce s násilnými osobami v případech domácího a genderově podmíněného násilí) 
(HRMGSD). J. Koudar následně seznámil přítomné s podpořenými projekty v rámci 
uvedených výzev (blíže viz příloha č. 3 zápisu).  
 
K. Šimáčková Laurenčíková poděkovala za vystoupení a otevřela rozpravu k tomuto bodu. 
 
R. Šafařík poděkoval MF za spolupráci při přípravě a vypsání výzev a informoval o tom, že do 
dubna 2024 bude realizováno více jak 10 projektů v oblasti osvěty, tudíž bude veřejný prostor 
zaplněn kampaněmi zaměřenými na prevenci genderově podmíněného násilí.  Za účelem 
koordinace těchto osvětových aktivit ÚV ČR s MF připravuje na 18. října 2022 seminář pro 
žadatele.  
 
M. Smolíková poděkovala za podporu této oblasti a uvedla, že vzhledem k posunům 
v přípravách výzev zbývá na realizaci podpořených projektů velice málo času. Dále se 
dotázala, zda se s podporou tématu lidských práv a rovností žen a mužů počítá i v rámci 
příštího období.  
 
J. Koudar souhlasil s tím, že mezi přípravou programu a realizací projektů je velká časová 
prodleva. Doplnil, že bylo vyhlašováno velké množství výzev a že i předchozí období Norských 
fondů mělo obdobný harmonogram. Uvedl, že aktuálně začínají vyjednávání Norska 
a Evropské komise o finanční alokaci. Mezi koncem projektů a zahájením příštího období 
Norských fondů tedy určitě opět bude časová prodleva. 
 
J. Poláková vyjádřila souhlas s M. Smolíkovou ohledně potřeby podpory témat genderové 
rovnosti a genderově podmíněného násilí v příštím období Norských fondů. Upozornila na to, 
že přípravy výzev trvaly příliš dlouho a že spěch při realizaci projektů může vést ke snížení 
jejich kvality. Přimluvila se za to, aby v rámci příštího období proběhly přípravy tak, aby na 
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realizaci projektů zůstal dostatek času.  
 
K. Šimáčková Laurenčíková k tomu uvedla, že v této souvislosti už je naplánována schůzka 
s MF a že by byla ráda, kdyby se v rámci příštího období povedlo připravit vypsání výzev ve 
větším předstihu.  
 
J. Koudar doplnil, že v minulém období měl spravování programu na starosti Open society 
fund a nikoliv MF a na realizaci projektů zbylo obdobně času. MF financí zbývá po finálním 
dojednání programové dohody a oblastí podpory velice málo času na přípravu výzev.  
 
K. Šimáčková Laurenčíková ukončila rozpravu k tomuto bodu.  
 

e. Další aktivity rezortů v oblasti prevence a potírání genderově 
podmíněného násilí 

K. Šimáčková Laurenčíková uvedla podbod 2e zaměřený na další aktivity rezortů v oblasti 
prevence a potírání genderově podmíněného násilí. Upozornila na zaslaný podklad obsahující 
shrnutí aktuálních aktivit v projektu z Norských fondů realizovaného Odborem rovnosti žen 
a mužů (blíže viz příloha č. 4 zápisu) a předala slovo náměstkovi policejního prezidenta 
J. Kubíkovi. 
 
J. Kubík krátké shrnul aktuální aktivity policie ve vztahu k potírání domácího a sexuálního násilí 
(blíže viz příloha č. 5 zápisu).  
 
K. Šimáčková Laurenčíková poděkovala za představení aktivit a informovala přítomné 
a proběhlém setkání s policejním prezidentem dne 21. září 2022. Tématem jednání byly mj. 
děti jako svědci a oběti domácího násilí a ochrana obětí. Jednalo se o první schůzku a začátek 
systematičtější hlubší spolupráce.  
 
K. Šimáčková Laurenčíková otevřela rozpravu k tomuto bodu. 
 
B. Marvánová Vargová poděkovala Policii ČR za dlouhodobou činnost z hlediska ochrany 
obětí domácího a genderově podmíněného násilí, kterou považuje v této oblasti za zásadní. 
Dotázala se na bližší informace o metodice Policie ČR pro rozeznávání obětí trestných činů 
a časovou dotaci plánovaného školení Policie ČR v této oblasti. 
 
J. Kubík uvedl, že metodika byla tvořena ve spolupráci s neziskovými organizacemi a měla by 
tak obsahovat všechny důležité informace. Otázka vzdělávání je problematická, neboť 
policejní sbor čítá cca 40 000 osob a je poměrně rezistentní co se týče dalšího vzdělávání. 
V této souvislosti je třeba vždy přesvědčit příslušné policejní velitele o nutnosti vzdělávání 
tímto směrem. Vzdělávání je aktuálně rozloženo průběžně až do roku 2026. J. Kubík přislíbil, 
že se pokusí přesvědčit příslušné policejní náměstky, aby na vzdělávání v této oblasti kladli 
důraz.   
 
K. Šimáčková Laurenčíková poděkovala za metodiku a příslib a ukončila rozpravu k tomuto 
bodu. 

 
3. Plán práce Rady na léta 2022 – 2023 

K. Šimáčková Laurenčíková zahájila projednávání dalšího bodu a odkázala na Návrh plánu 
práce zaslaný v podkladech (blíže viz příloha č. 6 zápisu) a projednávání Návrhu plánu práce 
na posledním jednání Rady. Informovala přítomné o tom, že plán je předkládán Radě ke 
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schválení a otevřela rozpravu k tomuto bodu. 
 
L. Zachariášová ocenila záměr Rady věnovat se dopadům války na Ukrajině a dotázala se na 
bod plánu zaměřený na spolupráci Rady se Sekretariátem na revizi Strategie rovnosti žen 
a mužů v ČR na léta 2021-2030 (dále jen „Strategie“) s tím, že případná revize tohoto 
materiálu nemusí mít pozitivní výsledek. 
 
R. Šafařík doplnil, že aktuální situace žen v souvislosti s válkou na Ukrajině je řešena v rámci 
českého předsednictví a že aktuálně probíhají diskuse s MPSV jak tuto problematiku 
promítnout do závěrů Rady EPSCO. Závěry Rady EPSCO budou zařazeny na příští jednání 
Rady. Strategie počítá se dvěma revizemi, z čehož první je plánována na příští rok. Mělo by 
se jednat o revizi v souvislosti s aktuálním děním. 
 
R. Binder poznamenal, že Plán práce Rady obsahuje řadu oblastí a cílů a že si není jistý, zda 
jsou všechny v souladu s programovým prohlášením vlády. Vyjádřil obavy, aby výstupem 
činnosti Rady nebyly pouze nové finanční nároky na státní rozpočet.  
 
R. Šafařík k tomu uvedl, že Rada má celou řadu pracovních orgánů, jejich priority jsou do 
plánu promítnuty. Plán je sice široký, ale neobsahuje nic, co by bylo v rozporu s programovým 
prohlášením. Naopak obsahuje řadu věcí, které jsou v něm uvedeny, např. řešení domácího 
a sexuálního násilí, sladění pracovního a soukromého života či oblast porodnictví.  
 
K. Šimáčková Laurenčíková sdělila, že je přesvědčena, že vše v plánu je v souladu 
s programovým prohlášením vlády. Poté ukončila rozpravu a požádala R. Šafaříka 
o představení navrhovaného usnesení. Následně navrhla zahájit hlasování o návrhu usnesení 
 
 

Rada vlády pro rovnost žen a mužů  
 
schvaluje Plán práce Rady na léta 2022 – 2023. 

 
V průběhu projednávání tohoto bodu klesl počet přítomných členek a členů na 34. 
 
O usnesení proběhlo hlasování.  

pro: 33, proti: 0, zdržel/a se: 1  

Usnesení bylo přijato (jako usnesení č. 12/2022). 

 

4. Aktivity v rámci CZ PRES v oblasti rovnosti žen a mužů 

K. Šimáčková Laurenčíková uvedla další bod jednání, který se zaměřoval na představení 
aktuálních aktivit v rámci českého předsednictví Radě EU. V této souvislosti upozornila na 
zaslání shrnutí agendy rovnosti žen a mužů během české předsednictví Radě EU (blíže viz 
příloha č. 7 zápisu) a předala slovo K. Kabzanové z Odboru rovnosti žen a mužů ÚV ČR 
ke stručnému shrnutí tohoto bodu. 
 
K. Kabzanová informovala o přípravě následujících legislativních materiálů ve vztahu k agendě 
rovnosti žen a mužů v rámci českého předsednictví v Radě EU: návrh směrnice Evropského 
parlamentu a Rady, kterou se posiluje uplatňování zásady stejné odměny mužů a žen za 
stejnou nebo rovnocennou práci prostřednictvím transparentnosti odměňování a mechanismů 
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prosazování, návrh směrnice Evropského parlamentu a Rady o zlepšení genderové 
vyváženosti mezi členy řídících a dozorčích orgánů společností kotovaných na burzách 
a o souvisejících opatřeních, návrh směrnice Evropského parlamentu a Rady o potírání násilí 
vůči ženám a domácího násilí, návrh rozhodnutí Rady o přistoupení k Úmluvě Rady Evropy 
o prevenci a potírání násilí na ženách a domácího násilí jménem Evropské unie, Legislativní 
návrh k orgánům pro rovnost. Poté informovala o plánovaných akcích: předsednická 
konference The Europe of Tomorrow: Gender Equality and the Economy (3. – 4. října 2022), 
neformální jednání Rady EPSCO (13. – 14. října 2022), předsednická konference Tackling 
energy poverty: EU approach & sharing best practices (24. října 2022), Gender Equality Forum 
(24. – 25. října 2022) pořádané Evropským institutem pro rovnost žen a mužů (EIGE), 
konference k genderově podmíněnému násilí ve vzdělávacích a výzkumných institucích (24. 
– 25. listopadu 2022) pořádaná NKC-Gender a věda, Předsednická konference Gender 
equality in the digital age: a task for Europe. Combating gender-based cyber-violence (29. 
listopadu 2022), Jednání Rady EPSCO (8. prosince 2022). 

K. Šimáčková Laurenčíková poděkovala za shrnutí a ocenila Odbor rovnosti žen a mužů za 
to, jak zvládá české předsednictví, všechny související akce a jak reprezentuje ČR na 
mezinárodní úrovni. Následně otevřela rozpravu k tomuto bodu. 
 
Do rozpravy se nikdo nepřihlásil, tudíž K. Šimáčková Laurenčíková rozpravu ukončila. 
 

5. Zpráva za rok 2021 o plnění Strategie rovnosti žen a mužů na léta 2021 – 2030 

K. Šimáčková Laurenčíková uvedla bod jednání č. 5 zaměřený na diskusi ke Zprávě za rok 
2021 o plnění Strategie (dále jen „Zpráva“). Informovala přítomné o tom, že v této souvislosti 
jim byla zaslána finální verze Zprávy (blíže viz příloha č. 8 zápisu) a připomněla, že Zpráva 
byla představena na minulém jednání Rady a následně otevřena k připomínkám. Sdělila, že 
zaslané připomínky sekretariát zapracoval a dokončil také formální stránka textu. Po 
projednání Radou bude zpráva pro informaci předložena vládě ČR.  
 
K. Šimáčková Laurenčíková dále informovala, o zaslání tabulky obsahující vyhodnocení plnění 
jednotlivých opatření Strategie (blíže viz příloha č. 9 zápisu) a předala slovo R. Šafaříkovi ke 
stručnému představení vyhodnocení. 
 
R. Šafařík informoval o tom, že Zpráva o rovnosti žen a mužů v ČR je vládě předkládána 
pravidelně každý rok. S přijetím Strategie byl zaveden nový detailní systém jejího 
vyhodnocování prostřednictvím zaslané excelové tabulky. Sekretariát vyhodnotil všechna 
opatření s termínem plnění v roce 2021 na základě informací poskytnutých resorty. Následně 
bylo na základě tabulky připraveno slovní vyhodnocení. Opatření je několik desítek, proto 
nemá smysl je všechna na Radě detailně představovat. Vyhodnocení ukazuje, že relativně 
velká část opatření nebyla splněna, ale současně se jednalo o první rok plnění strategického 
materiálu a rok zásadně ovlivněný pandemií Covid-19 a souvisejícími opatřeními. Největší 
problémy byly identifikovány ve strategické oblasti Zdraví, kde Ministerstvo zdravotnictví (dále 
jen „MZD“) kromě části věnující se porodnictví nebylo schopno dodat potřebné informace 
k vyhodnocení plnění opatření. Dále připomněl, že excelová tabulka byla zaslána resortům 
k připomínkám již před předchozím jednáním Rady. Nyní mají resorty ještě možnost zaslat 
připomínky ke Zprávě a dodatečné připomínky k tabulce, a to do 29. září 2022. Po zapracování 
připomínek bude materiál zaslán Radě k hlasování per rollam. 
 
K. Šimáčková Laurenčíková poděkovala R. Šafaříkovi a otevřela diskusi k tomuto bodu. 
 
Z. Odstrčilová sdělila, že MPSV v 8 případech nesouhlasí s vyhodnocením plnění opatření 
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Strategie.  
 
K. Šimáčková Laurenčíková požádala Z. Odstrčilovou o zaslání připomínek v určeném 
termínu. Poté ukončila rozpravu k tomuto bodu. 

 

6. Informace o činnosti sekretariátu Rady a výborech a pracovních skupinách  

K. Šimáčková Laurenčíková uvedla bod č. 6 jednání zaměřený na pravidelné informování 
o činnosti sekretariátu Rady a výborů a pracovních skupin a požádala R. Šafaříka o stručnou 
informaci. 
 
R. Šafařík odkázal s ohledem na vyčerpání času určeného pro jednání na shrnutí činnosti 
Sekretariátu a činnosti výborů zaslané v podkladech (blíže viz přílohy č. 10 a 11 zápisu) 
a vystoupení K. Kabzanové shrnující aktivity v rámci českého předsednictví. 
 
K. Šimáčková Laurenčíková poděkovala R. Šafaříkovi a otevřela rozpravu k tomuto bodu. 
Poté, co se nikdo do rozpravy nepřihlásil, rozpravu k tomuto bodu jednání ukončila. 
 

7. Různé 

K. Šimáčková Laurenčíková uvedla poslední bod jednání a informovala přítomné o zaslání 
informace k tomuto bodu o vyhlášení dotační programu Podpora veřejně prospěšných aktivit 
v oblasti rovnosti žen a mužů pro rok 2023 (blíže viz příloha č. 12 zápisu). Sdělila, že se jedná 
se o pravidelnou výzvu zaměřenou na projekty neziskových organizací a od loňského roku 
i obcí. Uzávěrka výzev je 11. října 2022. V letošním roce jsou bodově zvýhodněna celkem 4 
aktuální témata: pomoc uprchlicím a jejich dětem z Ukrajiny, pomoc zvlášť zranitelným 
skupinám (především samoživitelkám či seniorkám, které mohou v důsledku aktuální 
ekonomické situace být ohroženy chudobou), prevenci a potírání domácího a sexuálního 
násilí, podporu respektujícího přístupu k porodnictví a podporu svobodné volby místa 
a způsobu porodu. Poté otevřela k tomuto bodu rozpravu. 
 
R. Binder se dotázal, zda byl již dotační program pro tento rok vyhlášen. 
 
K. Šimáčková Laurenčíková potvrdila, že program byl již vyhlášen a že priority v něm uvedené 
podporuje i předseda vlády. Dále uvedla, že věří, že i MF považuje podporu v prioritních 
oblastech za důležitou.  
 
F. Pertold navrhl zařadit dopady inflace na nízkopříjmové seniory a seniorky jako bod na příští 
jednání Rady. 
 
K. Šimáčková Laurenčíková doplnila, že téma bylo zahrnuto v rámci dotačního programu ÚV 
ČR zahrnuto. 
 
T. Pavlas pozval přítomné na diskusi k tématu mužů a moci ve veřejné sféře, která proběhne 
6 října 2022 s tím, že Sekretariátu rozešle odkaz na akci. 
 

K. Š. Laurenčíková následně ukončila rozpravu a jednání. Závěrem uvedla, že další jednání 
Rady se pravděpodobně uskuteční v listopadu či v prosinci 2022. 

Souhrn úkolů sekretariátu Rady: 
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 Představit na příštím jednání závěry Rady EPSCO 

Zodpovídá: sekretariát Rady 

Termín: do příštího jednání Rady 

 Zapracovat připomínky ke Zprávě za rok 2021 o rovnosti žen a mužů a vyhodnocení 
plnění opatření Strategie předložit zprávu a vyhodnocení Radě ke schválení per rollam, 
poté předložit zprávu a vyhodnocení vládě pro informaci 

Zodpovídá: sekretariát Rady 

Termín: co nejdříve po termínu pro zasílání připomínek 

 Zařadit dopady inflace na nízkopříjmové seniory a seniorky jako bod na příští jednání 
Rady. 
 
Zodpovídá: sekretariát Rady 

Termín: do příštího jednání Rady 

 
V Praze dne 7. října 2022 
 
Zapsal: Michal Pavlíček 
 
Schválila:  

 

……………………………………… 

Mgr. Klára Šimáčková Laurenčíková, místopředsedkyně Rady 
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